

## EDITOR'S COMMENTS

R. V. Peavy / Editor / *University of Victoria*

Having now worked on the journal for seven months, I am able to make a few remarks about our production schedule for 1986, and announce some changes in the journal format. Before doing so, I wish to express my gratitude to Armelle Spain and Don Knowles for their work in supplying book reviews and initiating lists of books received. Also, I wish to acknowledge the good advice I've received from Consulting Editors Charles Bujold, Larry Cochran, Max Uhlemann, and Conrad Lecomte, Leroy Klas, and, of course, to the journal's Associate Editors Jacques Perron and Rey Carr. Finally, the stylistic quality of the journal is very much a reflection of the dedicated work of the Managing Editor, Judith Koltai together with the efforts of the two Editorial Assistants, Jacqui Beck and Jane Seyd. Now for announcements.

*Award Winning Thesis.* In this issue we are pleased to publish an article by Lucille Bédard and Armelle Spain based on Bédard's thesis which won the C.G.C.A. national award as best thesis of 1984. Armelle Spain was thesis supervisor.

*New name.* Beginning with no. 1, vol. 20, the name of the journal will be *Canadian Journal of Counselling / Revue Canadienne de Counseling*. This name is meant to reflect commitment to scholarship and to the profession of counselling. The new ISSN will be 0828-3893.

*1986 Publication schedule.* Volume 20 commences with the publication of number 1 in January 1986. Numbers 2, 3, and 4 are scheduled for publication in April, July, and October, respectively. Deadlines for receiving manuscripts for each number are given on p. 114 of this issue. The decision was made not to publish the first number of volume 20 in October 1985 so that the editorial staff could begin publishing the journal on time beginning in January 1986.

*Special issues.* Two special issues are planned for 1986. Number 2 is to be devoted primarily to vocational counselling and related topics. Number 3 is to be devoted, in part, to articles on naturalistic research reports and naturalistic research methods as applied to counselling. Papers on both of the above topics are being actively solicited.

*Research and Professional Practice.* Over the years there has been a continuing debate on whether the journal should be primarily a research journal or a practitioner's journal. We are confirming a commitment to *both* research and practice by initiating two sections in the journal. The first is designated Research Forum and is meant to include articles which are *primarily* reporting research or which are *primarily* theoretical, conceptual, or state-of-the-art reviews. The second section, entitled Professional Practice Forum, is to include articles which are primarily reports of practice, descriptions of program, and discussions of professional issues.

Certain articles can be clearly placed in either Research or Professional Practice categories. It goes without saying that other articles are a mixture of both and will have to be somewhat arbitrarily assigned to one or the other forum by the Editor.

*Consulting Editors.* It is our plan to secure at least one Consulting Editor from each province in the coming year. We are adding the names of William Schulz

from the University of Manitoba and Leroy Klas from the Memorial University of Newfoundland, D. Stuart Conger, Canadian Employment and Immigration Commission, Ottawa, and we expect to have further Consulting Editors named by January 1986.

*For the future.* Time passes very quickly when one is producing a journal. We have been able to sort out a variety of perplexing production problems and we now have a clear production framework and time line. We are receiving a steady and increasing volume of manuscripts.

In the coming year we plan to engage the efforts of Consulting Editors to stimulate more writing from each province and to encourage more subscriptions. We will also continue our efforts to secure more indexing. Finally, we encourage you to write to us. As Editors we would like to be able to publish letters from readers, as well as responses from authors or ourselves. In this way we could contribute to a network of dialogue between authors, readers, and editors and thus enable an ever widening group of individuals to participate in the advancement of counselling as a profession in Canada.

## REFLEXIONS EDITORIALES

R. Vance Peavy / Rédacteur en chef / University of Victoria

Après avoir servi sept mois comme Rédacteur en chef, j'ai le plaisir de vous annoncer notre plan de production pour l'année 1986 et quelques changements dans le format de la revue. Mais, avant tout, je veux exprimer ma vive reconnaissance envers Armelle Spain et Don Knowles pour fournir les comptes rendus et les listes des livres reçus. Je souhaite encore de remercier les Auteurs à la rédaction. Charles Bujold, Larry Cochran, Max Uhleman, Conrad Lecomte, Leroy Klas et les Rédacteurs adjoints, Rey Carr et Jacques Perron pour leurs excellents conseils. Finalement, la qualité stylistique de la revue reflète les efforts de la Coordinnatrice à la rédaction, Judith Koltai et ceux des Assistants à la rédaction, Jacqui Beck et Jane Seyd.

Et maintenant, les nouvelles:

*Essai de Maîtrise gagnant.* Dans le présent numéro de la revue, nous avons le plaisir de publier un article par Lucille Bédard et Armelle Spain basée sur l'essai de maîtrise de Lucille Bédard qui a gagné le premier prix de la SCOC comme meilleur essai de 1984. Armelle Spain a assisté comme directrice de thèse.

*Changement du nom.* Dès Volume 20, Numéro 1, le nom de la revue sera Revue Canadienne de Counseling pour mieux refléter notre dédication aux travaux scolaires aussi bien qu'aux travaux pratiques en counseling. Le nouveau ISSN sera: 0828-3893.

*Plan de Production 1986.* Le premier numéro de Volume 20 paraîtra en Janvier 1986. Les numéros 2, 3 et 4 seront publiés, respectivement, en Avril, Juillet et Octobre. Les dates limites pour réception des manuscrits pour chaque numéro sont annoncées sur page 114.

La décision prise de ne pas publier le premier numéro de Volume 20 en October 1985 nous permet de nous remettre à jour dans notre travail afin de publier la revue sans retard dès Janvier 1986.

*Numéros 'Thème Special.'* Nous proposons deux numéros "Thème Special" en 1986. Numéro 2 s'adressera à l'orientation professionnelle. Numéro 3 sera consacré au thème de la recherche naturaliste et aux méthodes naturalistes mises en pratique en counselling. Nous vous invitons à soumettre des articles traitant de ces thèmes.

*Recherche et Pratique Professionnelle.* Au cours des années on a beaucoup discuté sur le thème principal de la revue: si, principalement, c'est une revue de recherche ou une revue des praticiens. Nous sommes résolus à consacrer la revue à tous les deux et à désigner deux sections spéciales à ces thèmes. La première est désignée comme Forum Recherche pour les articles traitant principalement de la recherche et de la théorie ou rendant compte des concepts ou des techniques nouvelles. La deuxième section, Forum Pratique Professionnelle, est consacrée aux articles traitant principalement de la pratique professionnelle. Il va de soi que, de temps à autre, certains manuscrits traitant des deux thèmes devront être placés, un peu arbitrairement, dans une section ou dans l'autre.

*Aviseurs à la rédaction.* Notre plan est d'engager au moins un avisier à la rédaction de chaque province. À présent, nous sommes joints par William Schulz de University of Manitoba, Leroy Klas de Memorial University of Newfoundland et, de Ottawa, par D. Stuart Conger d'Employ et Immigration Canada. Nous escomptons à vous annoncer les noms des autres avisiers à la rédaction en Janvier 1986.

*Réflexions pour l'avenir.* Le temps à l'air de passer très vite pendant le travail de la production d'une revue. Nous avons résolu quelques problèmes de production et nous avons maintenant un système assez clair et un plan défini de production. Le nombre des manuscrits reçus continue à augmenter. Pour l'année prochaine nous comptons sur les efforts des avisiers à la rédaction à engager plusieurs articles venant de chaque province et à solliciter des nouveaux abonnements. Nous continuons nos efforts à la répertoire.

Finalement, nous vous encourageons à nous écrire. Nous voudrions bien publier des lettres des lecteurs et aussi des réponses des auteurs et des rédacteurs. Nous espérons de contribuer à un réseau de dialogue entre auteurs, lecteurs et rédaction, et ainsi de donner le moyen à augmenter le nombre de ceux qui participent dans l'avancement de la profession de counseling au Canada.